
آرمان ملی: پرونده فساد در فوتبال ایران هر روز ابعاد جدیدی 
پیدا می کند. در این روز ها زمزمه سقوط مس رفسنجان به لیگ 

پایین تر و حتی بازگشت پیکان به لیگ برتر مطرح می شود. 
   4 نفر

رئیس فدراسیون فوتبال رقم رشوه داده شده از سوی باشگاه 
مس رفسنجان به چهار متهم این پرونده را که 
مربوط به چند سال پیش می شود، اعلام کرد. 
اواخر اردیبهشت ماه مهدی تاج درباره پرونده 
فساد در فوتبال گفت: مدتی پیش یک نهاد، 
گزارشی دراین باره به ما داد و اعلام کرد که سه 
نفر از پرسنل فدراسیون در این ماجرا بودند. 
وی ادامه داد: این ماجرا مربوط به سال 1400 

است که البته من در فدراسیون نبودم. وقتی 
متوجه نوع فساد که رشوه بود شدم گفتم که باید 

در دادگستری مورد بررسی قرار گیرد چرا که رکن قضائی 
فدراسیون نمی تواند به این موضوع رسیدگی کند. تاج عنوان 

کرد: با وجود این به این نتیجه رسیدیم که افراد حاضر در این 
پرونده )خداداد افشاریان و سهیل مهدی( را فعلاً تعلیق کنیم تا 
گر تخلف  زمانی که تکلیف از سوی نهاد قضائی مشخص شود. ا
و فساد احراز شود بدون تعارف و اغماض از تمام فعالیت های 
فوتبالی محروم خواهند شد. رئیس فدراسیون فوتبال درباره 
عدد رشوه داده شده اظهار داشت: این موارد را بهتر است 
مقامات قضائی اعلام کنند، فقط این را می توانم بگویم که سه 
نفر مسئول فدراسیون فوتبال و یک نفر فرد رسانه ای هر کدام 
حدود 25 سکه گرفته اند. تاج در پاسخ به این پرسش که این 
رشوه به چه منظوری داده شده است، تصریح کرد: نمی دانم. 
این پرونده فعلاً در مرحله بازپرسی است و قاضی این افراد را 
خواسته و به آنها تفهیم اتهام کرده است و بعد هم بدون وثیقه 
گر این افراد تبرئه شوند می توانند به  آزاد شده اند. وی یادآور شد: ا
گر اثبات شود کمیته اخلاق فدراسیون  کارشان ادامه دهند، اما ا
هم برای آنها تنبیهاتی در نظر خواهد گرفت. دو نفر )افشاریان 
و مهدی( استعفا کردند و در این زمینه درخواست خودشان 
و فدراسیون یکی بوده که کناره گیری کنند. تاج درباره علت 
تأخیر در پرونده و همچنین تعلیق دو عضو فدراسیون گفت: 
موضوع محرمانه بود و باید تحقیقات انجام می شد. درباره تأخیر 
دوسه روزه هم باید بگویم هنوز هم نمی دانیم مشخصاً مقامات 
قضائی چه تصمیمی می گیرند و باید دید اتهام درست است یا 
. گفتنی است این پرونده مربوط به باشگاه مس رفسنجان  خیر
و سال های 1398 تا 1400 است که در آن علاوه بر سهیل مهدی 
و خداداد افشاریان، نام یکی از افرادی که در آن زمان مسئولیتی 
مهم در سازمان لیگ داشت نیز به عنوان متهم به چشم 
کنون مسئولیت اجرایی ندارد و چندی پیش  می خورد. این فرد ا

به عنوان یکی از مشاوران رئیس فدراسیون انتخاب شده بود. 
   از 4 به 7 نفر 

در حالی که اسامی مختلف و زیادی در مورد فساد در باشگاه 
مس رفسنجان مطرح شده بود، اما حجت الاسلام والمسلمین 
ابراهیم حمیدی رئیس کل دادگستری استان کرمان روز دوشنبه 
اعلام کرد که در این پرونده هفت نفر متهم هستند. رئیس کل 

دادگستری استان کرمان هر چند نامی از این نفرات نبرده است، 
اما باید گفت مجید زیندینی مدیرعامل وقت و علی علیزاده قائم 
مقام وقت باشگاه رفسنجان اولین نفراتی بودند که نام شان در 
این پرونده مطرح شد و بر اساس موارد و نکاتی که اعلام کردند، 
نفرات دیگری تحت تعقیب قرار گرفتند. طبق گفته های این 
دو و تحقیقات به عمل آمده، سه فرد مسئول در فدراسیون 
فوتبال و سازمان لیگ در مظان اتهام قرار گرفتند. در نهایت 
با بررسی های به عمل آمده، خداداد افشاریان رئیس پیشین 
کمیته داوران فدراسیون فوتبال، سهیل مهدی مسئول وقت 
برگزاری مسابقات سازمان لیگ و فریبرز محمودزاده مسئول 
وقت برگزاری مسابقات لیگ دسته اول بازداشت شدند. دو فرد 
رسانه ای نیز جزو متهمان هستند که یکی از آنها با قرار وثیقه 
میلیاردی آزاد است و دیگری به گفته رئیس کل دادگستری 
استان کرمان به دلیل بیماری از مرجع قضائی تقاضای مهلت 
جهت حضور در دادستانی کرده است. براساس این گزارش، 
کنون فرد دیگری در ماجرای فساد باشگاه مس رفسنجان  ا
تحت تعقیب نیست و متهمان این پرونده تنها نفرات یاد شده 

هستند. 
   نامه تاج

رئیس فدراسیون فوتبال در نامه ای به رئیس دادگستری 
خ  استان کرمان درخواست کرد که موارد مربوط به اتفاقات ر
داده در پرونده مس رفسنجان به اطلاع این نهاد برسد. مهدی 
تاج در این نامه خواهان آن شده است که موارد مربوط به فساد 
خ داده در پرونده مس رفسنجان درباره تعداد مسابقات،  ر
خ داده و نحوه تبانی به صورت مشخص به  چگونگی اتفاقات ر
اطلاع فدراسیون برسد. گفته می شود علت این موضوع، بررسی 
تعداد امتیازات کسب شده توسط مس رفسنجان است تا بدین 
گاهی بیشتری ماجرا را پیگیری کند. از  ترتیب فدراسیون با آ
جمله مواردی که مطرح شده، احتمال سقوط مس رفسنجان 

به دسته پایین تر است و در صورتی که به رکن قضائی فدراسیون 
این موضوع اثبات شود ممکن است مس به دسته پایین تر 
سقوط کند. اینکه نماینده رفسنجان در فصل 1400- 1399 در 
چند مسابقه به نتیجه رسیده و چند امتیاز از این طریق به 
کید مهدی تاج، کمیته اخلاق  دست آورده، کلید ماجراست. با تأ
فدراسیون فوتبال به جد پیگیر موضوع است و رئیس فدراسیون 
تصریح کرده که باید با خاطیان این ماجرا شدیدترین برخورد 
صورت گیرد. به گزارش تسنیم، پرونده مس رفسنجان مربوط به 

سالی است که این تیم به لیگ برتر صعود کرد. 
   نظر سازمان لیگ

دبیر سازمان لیگ حرفه ای فوتبال توضیحاتی درباره بحث 
سقوط تیم فوتبال مس رفسنجان به لیگ پایین تر به دلیل 
پرونده مطروحه ارائه کرد. محمدرضا کشوری فرد در گفت وگو با 
تسنیم، درباره بحث سقوط تیم فوتبال مس رفسنجان به لیگ 
دسته اول و دستور مهدی تاج برای پیگیری این پرونده اظهار 
گر رئیس محترم دادگاه کرمان حکمی بدهد که افراد در  داشت: ا
نتایج مسابقات مس رفسنجان برای صعود به لیگ برتر و حتی 
دیگر نتایج تأثیرگذار بودند، از داور گرفته تا افراد دیگر طبق حکم 
کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال دو رده سقوط خواهد کرد. این 
حکم طبق آیین نامه فیفاست، اتفاق مشابهی که سال های 
قبل برای یوونتوس ایتالیا افتاده بود، اما همه اینها منوط به رأی 
دادگاه است و فعلاً هیچ اطلاعاتی به دست ما نرسیده است. وی 
در مورد اینکه آیا در صورت سقوط مس به لیگ، پیکان به لیگ 
برتر بازمی گردد، گفت: در این زمینه هر چه قانون بگوید، اجرا 
خواهد شد. دبیر سازمان لیگ راجع به سکوی جشن قهرمانی 
خیبر خرم آباد که لوگوی باشگاه استقلال دیده می شد، تصریح 
کرد: این سکو از قبل تهیه شده بود و قرار نیست هر بار سکو 
خریداری کنیم. ما اینها را به خرم آباد بردیم و لوگو را عوض کردیم و 
همان طور که دیدید در جشن قهرمانی، لوگوی تیم دیگری نبود. 
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a r m a n m e l i . i r

با توجه به اتفاقات اخیر و فساد فوتبال 

مسرفسنجانسقوطمیکند؟

موتا تا ۲۰۲۷ روی نیمکت یوونتوس 
گو موتا با امضای قراردادی تا سال 202۷  تیا
جانشین ماسیمیلیانو آلگری در یوونتوس شد. 
گو موتا سرمربی فصل قبل بولونیا به عنوان  تیا
سرمربی جدید یوونتوس انتخاب شد. این مربی 
قراردادش را با یوونتوس امضا کرد. فابریتزیو 
کنون در  رومانو با تایید این خبر نوشت: موتا ا
پرتغال به سر می برد و قراردادی سه ساله تا ژوئن 
202۷ با یوونتوس امضا کرده است. ماسیمیلیانو 
آلگری، سرمربی یوونتوس با وجود قهرمانی در 
کوپا ایتالیا از این تیم کنار گذاشته شد و به این 
ترتیب موتا جانشین او در یووه شد. آلگری قبلاً 
بین سال های 2014 تا 2019 به عنوان مربی یووه 
بسیار موفق عمل کرده بود. او از سال 2021 دوباره 
به یووه بازگشت ولی این بار نتوانست مانند دوره 

نخست خود در تورین موفق باشد. 

ویژه

علی  پیکر  تشییع  سم  ا مر
اسعدی بازیکن فقید فوتسال 
ایران، در سالن شهید بهشتی 
گاری در آنجا  وز که ر مشهد 
اوج گرفته بود، برگزار شد. یک 
خداحافظی برای همیشه با 
کسانی که او را عمیقانه دوست 

 . شتند ا د

جمعی از بزرگان و پیشکسوتان 
ورزش با حضور در صندوق 
و  ن  نا ما قهر ز  ا یت  حما
پیشکسوتان ورزش کشور از 
وزیر ورزش و جوانان به جهت 
تکمیلی  بیمه  ح  طر اجرای 
پیشکسوتان تقدیر و تشکر 

کردند. 

یکی از بازیکنانی که در نقل 
لات زمستانی لیگ  انتقا و 
ل  به استقلا و یکم  بیست 
یزبک آمانوف  پیوست، عز
بود. بازیکن ازبکستانی که پس 
از جدایی مجیدی از آبی ها، 
به صورت عجیب و جنجالی از 

ل جدا شد.  استقلا

ت
شــ

س نو
عک

گشت   تشییع تقدیر         باز

گفتوگو

کارشناس  اسماعیل حلالی پیشکسوت و 
گردان امیر  فوتبال کشورمان در مورد وضعیت شا

قلعه نویی و تیم پرسپولیس صحبت کرد. 
   در مورد پیروزی تیم ملی فوتبال ایران 
مقابل هنگ کنگ در مقدماتی جام جهانی، 

چه نظری دارید؟
گردان قلعه نویی به یک سیستم ثابت   شا
برای جوانان نیاز دارند و برای رسیدن به این 
امر تقریباً باید یک پروسه 2 تا 3 ساله را بگذراند. 
بازیکنان قدیمی سنشان بالا رفته و تغییر نسل 
در این مقطع ایده خوبی بود. بازی مقابل 
هنگ کنگ کاملاً معمولی با چاشنی بی دقتی 
و عدم هماهنگی بود. 2 گلی که دریافت کردیم 
که برای تغییر نسل انجام  کاری است  تاوان 
می دهیم. در خط دفاع مشکل بزرگی داریم و به 
نظر من کادرفنی تیم ملی این مشکل را بازی به 
بازی رفع خواهد کرد. بازیکنان جوان از کیفیت 
خوبی برخوردار هستند و همه ما زمانی که برای 
اولین بار در ترکیب تیم ملی قرار گرفتیم با چنین 
استرس هایی مواجه بودیم و قطعاً در آینده این 
مشکل حل خواهد شد به شرط اینکه مربی، 
کادرفنی و یک حامی خوب پشت آنان ایستاده 

باشد. 
   نظر شما در رابطه با انتخاب بازیکنان 

تیم ملی چیست؟
 قطعاً سرمربی تیم ملی به صورت ویژه تمام 
بازیکنان را به وسیله کادرفنی زیر نظر دارد و 
بهترین انتخاب را انجام خواهد داد. تیم فوتبال 
کیفیتی  پرسپولیس از نظر من جوانان بسیار با
دارد از جمله اسدبیگی و خدابنده لو که در اواخر 
لیگ اوسمار به خوبی از آن ها استفاده کرد و در 
خ پوشان عملکرد خوبی داشتند؛  ترکیب سر
امیدوارم قلعه نویی هم نگاهی به آنها بیندازد. 
کاشته ایم و چه برداشت  ما باید ببینیم چه 
می کنیم. متاسفانه در فوتبال پایه ایران اتفاقات 
کثر بازیکنان از نونهالان تا  خوبی رخ نمی دهد و ا
نوجوانان و جوانان به خوبی آموزش نمی بینند و 
کثر استعداد ها در یک مقطع فوتبالشان تمام  ا
می شود. امیدوازم یک سیستم کامل و حرفه ای 
برای پرورش بازیکنان در پایه ها صورت بگیرد و 
وزارت ورزش و فدراسیون فوتبال در این امر روی 
باشگاه ها نظارت داشته باشند و به باشگاه ها 
را  کمپ ها و زمین های چمن  تا  کنند  کمک 

تجهیز کنند. 
   اوسمار در قهرمانی پرسپولیس چه نقشی 

داشت؟
 یادمان نرود که اوسمار یک کمک مربی در 
پرسپولیس بود و بعد از گل محمدی به صورت 
که  نیمکت پرسپولیس نشست  روی  موقت 
همین موضوع باید باعث افتخار وی باشد. ما به 
خاطر اراده و تجربه بازیکنان پرسپولیس قهرمان 
شدیم و اوسمار فقط نقش یک مربی را بازی 
گر تجربه بازیکنان نبود قطعاً به قهرمانی  کرد که ا

نمی رسید.

حلالی:
 اوسمار

کمک مربی بود

امتناع جودوکار پارالمپیکی  
 از شرکت در اردو!

ایسنا: موسی غلامی که در حال حاضر تنها 
جودوکار اعزامی به پارالمپیک پاریس است 
امروز از شرکت در اردوی آماده سازی امتناع کرد. 
موسی غلامی جودوکار منهای 90 کیلوگرم که در 
حال حاضر تنها جودوکار نابینایان و کم بینایان 
اعزامی به پارالمپیک پاریس است در گفت وگو 
با ایسنا، درباره علت عدم حضورش در اردوی 
آماده سازی بازی های پارالمپیک پاریس اظهار 
کرد: این اردو از امروز قرار بود با سرمربیگری حاج 
یوسف زاده در اسلامشهر برگزار شود که به دلیل 
مناسب نبودن شرایط اردو و حضور دو حریف 
تمرینی بی کیفیت ترجیح دادم که به اردو نروم. 
کن مشهد هستم و واقعا دوست ندارم  من سا
وارد اردویی شوم که از کیفیت لازم برخوردار 
نیست. وی افزود: دوست ندارم وارد حاشیه 
شوم، اما بعد از مسابقات جهانی گرجستان که 
اواخر اردیبهشت برگزار شد از آن تاریخ تا به امروز 
که تنها 2 ماه به پارالمپیک پاریس زمان داریم 
اردویی نداشتم و الان اردو در شرایطی برگزار 
می شود که واقعا بی کیفیت است. حتی شنیده ام 
2 حریف تمرینی که برای من آورده اند از ناحیه پا 
مصدوم هستند و شرایط ایده الی برای تمرین با 

من ندارند. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
گفت: ماجراجویی  ایسنا: سرمربی تیم چادرملو اردکان 
جدیدی را آغاز می کنیم و تیم های لیگ برتری این را بدانند که 
چادرملو حریف سختی برایشان خواهد بود. »سعید اخباری« 
پس از صعود تاریخی به لیگ برتر در گفت وگو با خبرنگاران 
گفت: این اتفاق شیرین را قبل از هر چیز به مردم نجیب زاده 
و شریف زاده سراسر استان یزد تبریک می گویم؛ این صعود 
کمترین حق این مردم بود، واقعا در هفته های پایانی این 
مردم به ما کمک بسیاری کردند. وی افزود: با وجود تمام 
ناملایمت هایی که از سوی مسئولان برگزاری مسابقات دیدم اما 
عزم مان برای رقم زدن این اتفاق جزم بود، این لیاقت داشتن 
یک نماینده در لیگ را داشت و خدا را شکر ورق این داستان 

به نام تیم ما خورد. 

بیــنالمــلل
گلزمان سرمربی تیم ملی آلمان مانوئل نویر را به     یولیان نا
عنوان دروازه بان شماره یک این تیم برای یورو انتخاب کرده و 
نظرش را تغییر نمی دهد. این در شرایطی است که نویر در چند 
بازی اخیر اشتباهات تاثیرگذاری داشته است. الیور کان، دروازه 
بان سابق تیم ملی آلمان ناامیدی مارک آندره تراشتگن را درک 
می کند. کان که در جام جهانی 200۶ نیمکت نشین ینس لمان 
بود، ناامیدی مارک آندره تراشتگن دروازه بان بارسلونا را درک 
می کند. کان گفت: وضعیت فعلی برای تراشتگن رضایت بخش 
نیست. او در 32 سالگی، به پایان دوران فوتبالش نزدیک می شود 
و هنوز دروازه بان نخست آلمان نیست. من فکر می کنم تراشتگن 
واقعاً شایسته حضور به عنوان دروازه بان اول در تیم ملی آلمان 
است. خواسته های او بی دلیل نیست. او عملکرد ثابتی در سطح 
باشگاهی داشته و عملکرد خیلی خوبی داشته است. آخرین 
تورنمنت تیم  ملی آلمان در قطر نه برای مانوئل و نه برای تیم ملی 
آلمان موفقیت آمیز نبود و در حال حاضر به نظرم حق با تراشتگن 
است. آندره تراشتگن یکی از بهترین دروازه بان های حال حاضر 
فوتبال جهان است که در بارسلونا بازی می کند. با وجود آنکه 

تراشتگن دروازه بان آماده و سرحالی 
است با این حال در تیم ملی فوتبال 
نشین  نیمکت  همچنان  آلمان 
مانوئل نویر است که این اعتراض او 
را به دنبال داشته است. با وجود آنکه 

مانوئل نویر بیشتر بازی های فصل 
قبل بایرن مونیخ را از دست داد با این 

گلزمن هم مانند دیگر مربیان  حال نا
قبلی آلمان نویر را به عنوان سنگربان 
شماره یک انتخاب کرده است و به 

این ترتیب این دروازه بان با تجربه 
اصلی  سنگربان   2024 یورو  در 

ژرمن ها خواهد بود. 

لیگخوببود مرفاوی:استراتژیاستقلالدر
بازیکن پیشین استقلال  صمد مرفاوی 
سوم  و  بیست  فصل  کیفی  سطح  درباره 
لیگ برتر گفت: لیگ امسال خیلی حاشیه 
داشت. در فوتبال ایران تهمت های زیادی 
به یکدیگر وارد می کنند که باید خیلی جدی 
با آنها برخورد شود. صمد مرفاوی، بازیکن 
پیشین استقلال در گفت وگو با ایسنا درباره 
شرایط این تیم در فصلی که گذشت اظهار 
گذشت  که  کرد: شرایط استقلال در لیگی 
یک شرایط خاص بود. با توجه به تغییرات 
مدیریتی که داشت در ابتدای فصل چند 
بازیکن این تیم جدا شدند. آمدن نکونام و 
اختلافاتی که با مدیریت داشتند باعث شد 

حاشیه های زیادی به وجود بیاید. استقلال 
به لحاظ فنی شرایط خوبی داشت و توانست 
امتیازات خوبی را هم جمع کند. استراتژی 
کادر فنی برای کار بسیار خوب بود. آنها در 
وهله اول دنبال این بودند که گل نخورند و 
بازنده نباشد و در کنار آن از موقعیت های 
کتیک های  گل به طور بهینه استفاده کند. تا
کادر فنی روز به روز اجرا می شد و تا آخر فصل 
هم این هماهنگی وجود داشت. اینکه چرا 
قهرمانی را از دست داد بالاخره تیم ها نسبت 
استقلال  و  می کنند  پیدا  شناخت  هم  به 
باید در مهم ترین بازی خود مقابل نساجی 
پیروزی را به دست می آورد که چنین اتفاقی 

نیفتاد. او درباره اینکه چه تیم هایی در لیگ 
امسال پدیده بودند؟ بیان کرد: فکر نمی کردم 
که  شمس آذر قزوین با توجه به امتیازاتی 
در ابتدای فصل از این تیم کسر شد باز هم 
چنین نتایجی را کسب کند و در جایگاه خوبی 
در جدول قرار بگیرد. این تیم را به همراه 
ملوان تحسین می کنم. آنها به لحاظ فنی 
قابل قبول بودند. بازیکن پیشین استقلال 
داد:  ادامه  مسابقات  کیفی  سطح  درباره 
البته  داشت.  حاشیه  خیلی  امسال  لیگ 
شاید در فوتبال ما چنین باشد. شکایت های 
زیاد، اعتراض های زیاد تیم ها، بیانیه ها و 
مصاحبه های زیاد مربیان و بازیکنآنکه قانون 

را نمی گوید. قانون گذار هم  چنین چیزی 
برخورد خیلی جدی با این موضوع نداشت. 
البته هنوز با پایان لیگ هم مصاحبه ها ادامه 
دارد. در فوتبال ایران تهمت های زیادی به 
یکدیگر وارد می کنند که باید خیلی جدی با آن 
برخورد شود و حتی 2 میلیارد هم جریمه کمی 
است. باید جریمه ها فیزیکی باشد مثلا مربی 
از حضور روی نیمکت محروم شود. همه هم 
ادعا داشتند چرا VAR نیست. البته به نظرم 
گر هم این سیستم بیاید باز هم اعتراض ها  ا
در بدنه فوتبال ما وجود دارد. به لحاظ فنی 
تیم های بالای جدول رقابت خوبی با یکدیگر 

داشتند. لیگ ما باید قانون مدارتر شود. 

امید عالیشاه کاپیتان تیم فوتبال پرسپولیس 
کرد، قهرمانی های این تیم در فصل  کید  تأ
گذشته اتفاقی رقم نخورده  جاری و فصول 

است. 
   قهرمانی 

امید عالیشاه درباره قهرمانی تیم فوتبال 
پرسپولیس در بیست وسومین دوره لیگ 
برتر به رغم اینکه استقلال مدت ها در صدر 
جدول حضور داشت، گفت: بعد از قهرمانی 
گل محمدی  یحیی  از  مصاحبه هایم  در 
که زحمات  کردم  کریم باقری هم تشکر  و 
زیادی کشیدند. از نیم فصل دوم با توجه به 
شناختی که اوسمار از تیم داشت، تیم را به 
کتیکی را  نحو احسن مدیریت کرد و کارهای تا
که در ذهنش بود به اجرا گذاشت و بچه ها هم 
سنگ تمام گذاشتند. قطعاً بدون همدلی 
و اتحاد نمی توانستیم به این مهم دست 

پیدا کنیم. 

   رکورد؟
گر فصل  کنش به این موضوع که ا وی در وا
بعد هم در پرسپولیس بازی کند شاید بتواند 
رکورد محمد پنجعلی را هم بشکند، گفت: آمار و 
ارقام فردی فکر نمی کنم برای تک تک بازیکنان 
در تیم پرسپولیس مهم باشد، مهم موفقیت 
تیم است. این آمارها در کنار موفقیت تیمی به 
چشم خواهد آمد. خدا را شکر می کنم، قطعاً 
تعداد بازی برای من مهم است، اما موفقیت 

تیم مهم تر است. 
   دعوت به تیم ملی

عالیشاه در مورد اینکه قلعه نویی او را به دلیل 
سن بالا و عدم سابقه ملی، به تیم ملی دعوت 
نکرده است، تصریح کرد: آقای قلعه نویی به بنده 
لطف دارد و من هم برای تیم ملی آرزوی موفقیت 
دارم. همه ما زیر پرچم یک کشور هستیم و برای 
موفقیت تیم ملی دعا می کنیم. انرژی مثبت ما 
پشت سر آنهاست و امیدوارم موفق شوند. من 

از تیم ملی زیر 11 سال در تمام رده های ملی بازی 
کردم. در تیم امید و تیم ملی بزرگسالان هم بازی 
کردم و در زمان کی روش به اردو دعوت شدم و 
چهار پنج بازی نیز انجام دادم. متأسفانه یکسری 
اتفاقات افتاد که دوست ندارم به گذشته برگردم. 

   انتقاد 
راجع  پرسپولیس  فوتبال  تیم  کاپیتان 
به انتقادهای رقبا از قهرمانی سرخپوشان 
خاطرنشان کرد: اینطور بازی ها نخ نما شده 
است. هواداران فهیم استقلال متوجه هستند 
که تیم شان باید خیلی بهتر از اینها بازی کند. 
خیلی از بچه های آنها رفقای خوب ما هستند 
گر بخواهیم با  و همیشه این رقابت هست، اما ا
حرف زدن موفقیت های یک تیم را در هشت 
سال گذشته زیر سؤال ببرند، درست نیست. 
تیم ما 14 جام به دست آورده است. بدون 
شک این قهرمانی ها اتفاقی نیست و بچه های 
گر بازی  ما تشنه جام هستند. شاید استقلال ا

با نساجی را می برد به راحتی قهرمان می شد، 
نمی توانیم این مسائل را به قضا و قدر بسپاریم 
و بگوییم داور اینطور کرد و آن بازیکن فلان کار را 
کرد، این حرف ها قشنگ و جوانمردانه نیست. 

   انتخاب سرمربی 
انتخاب سرمربی پرسپولیس  وی درباره 
و اینکه آنها تا چند روز آینده منتظر اوسمار 
خواهند بود، گفت: تا جایی که من صحبت 
کردم، قرار شده اوسمار اطلاع بدهد و امیدوارم 
که هرچه زودتر این قضیه مشخص شود. در 
نیم فصل گذشته هم پس از اینکه درویش از 
من، بیرانوند و امیری در مورد انتخاب سرمربی 
سؤال کرد، من به او گفتم که شما هر کسی که 
به عنوان سرمربی انتخاب کنید مختار هستید، 
من به عنوان بازیکن با تیم قرارداد دارم و تمام 
تلاشم را می کنم که وظیفه ام را انجام دهم و هر 
انتخابی داشته باشید ما حمایت می کنیم و در 

اینطور مسائل دخالت نمی کنیم. 

عالیشاه:قهرمانیهایمااتفاقینیست

کامی والیبال ایران  مثلث نا

متأسفانه امسال تیم  ملی والیبال شرایط خوبی در لیگ ملت ها 
ندارد و امتیازات زیادی را از دست داده است. خانواده والیبال 
جنگندگی همیشگی را در تیم ملی ندیدند و نه تنها موفق به 
کسب سهمیه المپیک شدیم؛ بلکه در حفظ رنکینگ جهانی هم 
به مشکل جدی خوردیم. نوع بازی تیم ملی از سال گذشته هم 
بدتر است و دلایل زیادی می تواند در این موضوع دخیل باشد 
که می توان به سه ضلع این دلایل را تقسیم کرد. ضلع اول از دلایل 
کامی تیم ملی والیبال به مدیریت برمی گردد که همان فدراسیون  نا
است و وظایف متعددی از جمله نحوه برگزاری اردوی تیم ملی، 
بازی های تدارکاتی، انتخاب سرمربی را بر عهده دارد. در انتهای 
دوران ریاست محمدرضا داورزنی و سرپرستی وحید مرادی، من 
خودم یکی از اعضای کمیته فنی فدراسیون بودم و تلاش شد تا 
یک مربی مطرح را به کار بگیرند. خیلی از مربیان نامدار والیبال 
دنیا یا تیم داشتند و نمی توانستند سرمربی ایران شوند، یا اینکه 
نمی خواستند سرمربی تیم ملی شود. در نتیجه شانس تیم ملی 
نبود تا بتواند از سرمربی صاحب نامی بهره ببرد. ضلع دوم دلایل 
کامی تیم ملی والیبال بازیکنان بودند. مهره های کنونی تیم ملی  نا
در قیاس با نسل بی نظیر قبلی توان فنی کمتری دارند. سعید 
معروف، سیدمحمد موسوی، شهرام محمودی، امیر غفور، عادل 
غلامی و... به لحاظ فنی بهتر بودند. این به معنای خوب نبودن 
نسل فعلی والیبال ایران نیست و آنها به زمان بیشتری نیاز دارند 
تا خود را در سطح لیگ ملت ها کنند. بازیکنان ما باید بپذیرند و 
توان فنی خود را بالا ببرند. ابعاد زندگی آنها متفاوت است و زندگی 
شخصی آنها با زندگی حرفه ای شان متفاوت است. باید تمام تلاش 
خود را کنند تا کیفیت شان را ارتقا دهند. ذهن برتر و سختکوشی 
، ایراد هایی خود را برطرف  بیشتر کنند و با تمرین و تلاش بیشتر
کنند. در موضع ذهنی ضعف داریم و و برای همین در کار تیمی 
گر اختلافی هم  دچار مشکل هستیم. نسل طلایی والیبال ما ا
میان بازیکنان بود به معنای واقعی کلمه درون زمین تیم بودند 
و برای برتری بر حریفان در بهترین فرم خود بودند. نسل فعلی 
تیم ملی هماهنگ نیستند و پائز هم به این نکته اشاره کرد، عطایی 
و آلکنو هم به همین نکته اشاره کرده بودند. بازیکنان تیم ملی 
به لحاظ کیفیت فنی قابل قیاس و هم طراز بازیکنان تاپ دنیا 
نیستند و علت آن کمتر تلاش و سعی کردن آنهاست. نگاهی به 
بازی های تیم های ملی برزیل، ایتالیا، لهستان، اسلوونی و... نشان 
می دهد که بازیکنان این تیم ها در سطح بهتری هستند. بیشتر 
آنها در لیگ های برتر دنیا لژیونر هستند و باید بپذیریم که بازیکنان 
ما فاصله گرفته اند، اما توانایی آن را دارند تا به روز های خوب 
کبری در  برسند. ما هنوز در دریافت اول مشکل داریم و پیمان ا
بازی با ترکیه؛ ناچار شد محمدرضا حضرت پور را به عنوان دریافت 
کننده به زمین بفرستد. این موضوع گویای آن است که در پایه و 
اساس دچار ضعف هستیم و باید مشکلات را ریشه ای حل کنیم. 
گر نپذیریم که ایراد داریم در مشکلات خود باقی می مانیم. ضلع  ا
سوم دلایل شکست های تیم ملی والیبال مربیان هستند. بعد از 
باخت هایی که سال گذشته با سرمربیگری بهروز عطایی به دست 
آوردیم، هجمه سنگینی علیه عطایی شکل گرفت. وقتی هیچ یک 
از مربیان خارجی مدنظر نپذیرفتند تا سرمربی تیم ملی ایران شوند 

در نهایت با پائز توافق شد. 
 

محمودافشاردوست
کارشناسوالیبال


